

Ref.: HO 10\3\2025\672

Date: 3rd September 2025

الرقم: م ر 672/2025/3/10

التاريخ: 3 سبتمبر 2025

Customs Notice No. (9) of 2025

إعلان جمركي رقم (9) لسنة 2025

**Customs Procedures for Means of Transport and Transit
Goods at the Land Border-crossing Customs Centers**

**الإجراءات الجمركية على وسائل النقل وبضائع العبور
بالمنافذ الجمركية البرية**

Dear our Valued Customer,

عملائنا الكرام،

Pursuant to the stipulations and provisions of the Common Customs Law of the GCC States, and for the purposes of preventing and combatting smuggling, avoidance and fraud, it has been decided to adopt the following customs measures and controls for inspection and examination of the goods that are imported /exported /re-exported through Al Darah Customs:

عملاً بنصوص وأحكام قانون الجمارك الموحد لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية ولأغراض منع ومكافحة التهريب والتحايل والغش، فقد تقرر اعتماد التدابير والضوابط الجمركية التالية لمعاينة وتفتيش البضائع الواردة / والصادرة / وإعادة التصدير عبر منفذ جمرک الدارة :-

1- Imported /exported /re-exported goods must be weighed and health and safety standards must be strictly adhered to, with the exception of the Transit vehicles, provided that a customs declaration issued from the country of export is attached.

1- القيام بوزن البضاعة الواردة / والصادرة / وإعادة التصدير والالتزام بمعايير الأمن والسلامة ما عدا المركبات العابرة (الترانزيت) للحدود ويشترط أن يكون مرفق بيان جمركي صادر من دولة التصدير.

2- Goods loaded on trucks must be arranged and distributed in a manner that makes inspection, examination and offloading of the goods, if required, easier for the customs operations staff.

2- ترتيب وتوزيع البضاعة في الشاحنات بحيث يسهل على موظفي العمليات الجمركية عملية التفتيش والمعاينة والتنزيل عند الحاجة.

3- Submission of detailed and stamped purchase invoices of the goods in one invoice must be strictly complied with.

3- الالتزام بتقديم فواتير الشراء المعتمدة تفصيلية للبضاعة بفاتورة واحدة .

Clearance of shipments that violate the customs controls stated above shall be forbidden as of 03/09/2025.

ويمنع تخليص الشحنات المخالفة للضوابط الجمركية المذكورة أعلاه اعتباراً من 03/09/2025.

The formerly issued Customs Notice No. (8) of 2024 shall, thereby, be repealed.

ويُلغى الإعلان الجمركي السابق رقم (8) لعام 2024.

For information and necessary action as required.

للتفضل بالعلم واتخاذ ما يلزم.

Dr. Rashed Rashed Al Mehrezi

د. راشد راشد المحرزي

Director General

المدير العام



ص. ب 8 رأس الخيمة - إ.ع.م.
+971 7 2333733 ف. +971 7 2330233 هـ.
P.O.Box 8, Ras Al Khaimah – U.A.E
T +971 7 2333733, F +971 7 2330233
www.rakcustoms.rak.ae

الرؤية: إدارة جمركية رائدة في حماية المجتمع وداعمة للاقتصاد التنافسي.
الرسالة: تعزيز المنظومة الأمنية وتوفير بيئة جاذبة للمستثمرين
من خلال تيسير الأعمال بأساليب مبتكرة وتحفيزية لتنمية اقتصاد تنافسي مستدام.